
P R O T O K Ó Ł  Nr X/2013 
z obrad XXXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawski e 

z/s w Mszanowie  
 
 

Sesja odbyła się w dniu 25 września 2013 roku, w sali narad Gminnego Centrum 
Kultury w Mszanowie i trwała do godz. 13:50. 
Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski o godz. 9:30 otworzył XXXIX Sesję Rady 
Gminy. Po powitaniu radnych i gości oświadczył, iż zgodnie z listą obecności w Sesji 
uczestniczy 13 radnych, co wobec składu Rady wynoszącego 14 osób pozwala na 
podejmowanie prawomocnych uchwał.  
Nieobecna radna Barbara Grzywacz. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 
Spoza członków Rady w Sesji uczestniczyli: 
- Wójt Tomasz Waruszewski 
- Sekretarz Gminy Agnieszka Paturalska-Miehlau  
- radni powiatu nowomiejskiego: Wicestarosta Marcin Buliński i Wacław Jabłoński 
(wymienieni w załączniku nr 2 do protokołu) 
- Skarbnik Gminy Ewa Śpiżewska 
- asystent Skarbnika Joanna Artuszewska 
- radca prawny Zbigniew Drzystek  
- Dyrektor Gminnego Zespołu Oświaty Krystyna Danielewska 
- Dyrektor Gminnego Centrum Kultury Andrzej Andrzejewski 
- Dyrektor Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej Anna Pijaczyńska  
- sołtysi wsi wymienieni w załączniku nr 3 do protokołu 
 
Porządek obrad:  

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum. 
2. Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
3. Wybór sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie protokołu z XXXVIII Sesji Rady Gminy. 
5. Informacja o działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
6. Zapytania i wnioski.  
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2013.  
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/232/2013 z dnia 7 sierpnia 

2013 r. w sprawie emisji obligacji Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz  określenia zasad 
ich zbywania, nabywania i wykupu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania 
polegającego na kontynuacji przebudowy drogi powiatowej  Nr 1333N  gr. pow. (Iława) – 
Radomno – Nowe Miasto Lubawskie. 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/221/2013 w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z przeznaczeniem na realizację zadań 
w 2013 roku. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej, trybu 
postępowania o udzielenie dotacji z budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w 
Mszanowie spółkom wodnym i sposobu jej rozliczania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa 
sieci kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi 
Pacółtowo” oraz upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie z Programu 
Operacyjnego Infrastruktura i Środowisko. 
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14. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Oświaty Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie włączenia Publicznego 
Przedszkola w Bratianie w Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie 
geodezyjnym Bratian. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Gwiździny. 
Podjęcie uchwały o zmianie statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania 
planu gospodarki niskoemisyjnej. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/10 z dnia 29 grudnia 2010r. w 
sprawie wyznaczenia przedstawicieli do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego 
„Czyste Środowisko”. 

21. Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
22.  Zamknięcie obrad Sesji. 

 
Przebieg obrad: 

Ad 1 

Otwarcie Sesji i stwierdzenie quorum nastąpiło jak na wstępie niniejszego protokołu. 
 
Ad 2  
Zgłaszanie zmian do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zaproponował wykreślenie z porządku obrad punktu 15 – podjęcie 
uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/233/2013 z dnia 7 sierpnia 2013r. w sprawie 
ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli oraz innych 
form wychowania przedszkolnego.  
oraz zaproponował dodatkowe uchwały: 
- jako pkt 15: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie włączenia Publicznego 
Przedszkola w Bratianie w Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, 
- jako pkt 21: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/10 z dnia 29 grudnia 
2010r. w sprawie wyznaczenia przedstawicieli do Związku Gmin Regionu Ostródzko-
Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
Dotychczasowe punkty 21 i 22 ulegają przesunięciu.  
Innych zmian nie zgłoszono. 
W głosowaniu Rada Gminy jednomyślnie dokonała zmiany porządku obrad. 
 
Ad 3 
Sekretarzem obrad Sesji wybrano radnego Zbigniewa Wiśniewskiego. 
 
Ad 4 
Przyjęcie protokołu z obrad XXXVIII Sesji. 
Sekretarz obrad XXXVIII Sesji radny Michał Szwechowicz oświadczył, iż zapoznał się z 
protokołem z poprzedniej Sesji i wnosi o jego przyjęcie. W głosowaniu Rada Gminy 
jednomyślnie przyjęła protokół z XXXVIII Sesji Rady Gminy. 
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Ad 5 
Wójt przedstawił sprawozdanie ze swojej działalności w okresie od 26 czerwca do 25 
września 2013r.: 
27.06.2013: 
- uczestniczył w XII Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego "Czyste 
Środowisko", 
- brał udział w Walnym Zgromadzeniu Wspólników Zakładu Usług Komunalnych  Spółki z 
o.o. w Mszanowie, 
28.06.2013 wziął udział w posiedzeniu Rady Wierzycieli Firmy Humdrex 
29.06.2013 - Sekretarz Gminy reprezentowała Wójta podczas obchodów Dni Nowego Miasta 
Lubawskiego - Szynaka Day, 
30.06.2013 - razem z członkami klubu sportowego Radomniak Radomno Wójt świętował 
awans do V ligi okręgowej 
1.07.2013: 
- podpisał akt notarialny na sprzedaż działki w Jamielniku i w Pacółtowie, 
- spotkał się z Radą Rodziców  Zespołu Szkół im. Jana Pawła II w  Jamielniku, 
2.07.2013 – Wójt przyjął wizytę Pana Wicestarosty, Radnego Powiatowego Pana 
Jabłońskiego i Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych Pana Kłosowskiego w sprawie drogi 
powiatowej Nowe Miasto Lub. - Iława. 
3.07.2013: 
- spotkał się z Burmistrzem i Prezesami Zakładów Komunalnych by wynegocjować obniżenie 
stawki za odbiór odpadów komunalnych do poziomu obowiązującego w Nowym Mieście 
Lubawskim.  
- wziął udział w spotkaniu z Dyrektorem Departamentu Polityki Regionalnej Warmińsko-
Mazurskiego Urzędu Wojewódzkiego w Olsztynie. 
4.07.2013 - spotkał się z przedstawicielem firmy DAN w sprawie dokumentacji projektowej 
drogi Bratian-Kaczek. 
6 – 7.07.2013 –uczestniczył w uroczystościach związanych z Marszem na Grunwald. 
8.07.2013: 
- podpisał akt notarialny na sprzedaż działki budowlanej w Jamielniku. 
- spotkał się z Prezesem Lubawskiej Spółki Komunalnej, obsługującej teren naszej Gminy w 
zakresie wywozu odpadów. 
9.07.2013:  
- uczestniczył w spotkaniu z Panią Starostą w sprawie stanu dróg lokalnych, 
- Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju reprezentował Wójta podczas  spotkania 
informacyjno - konsultacyjnego z przedstawicielami Warmińsko - Mazurskiej Agencji Rozwoju 
Regionalnego S.A. 
- Wójt spotkał się z przedstawicielem firmy Polskie Parki Wiatrowe, 
11.07.2013  
- spotkał się z Z-cą Dyrektora Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad Panem 
Romanem Grzelką w sprawie budowy chodnika przy drodze krajowej w Bratianie. 
15.07.2013 - zawarł akt notarialny w sprawie przejęcia majątku od ZUK, 
16.07.2013 - uczestniczył w posiedzeniu Wojewódzkiego Komitetu Ochrony Pamięci Walk i 
Męczeństwa w Olsztynie, którego celem było zaopiniowanie koncepcji umieszczenia w 
Tylicach głazu upamiętniającego generała brygady Adolfa Mikołaja Waraksiewicza. 
17.07.2013- Wójt spotkał się z Panem Dyrektorem Orzechowskim i Panem Oelbergiem z 
Energa w sprawie zasilania świetlic w Skarlinie i Pacółtowie. 
 
18.07.2013: 
- spotkał się z radnym Wiśniewskim w sprawie placu zabaw w małej Nawrze. 
- wziął udział w zebraniu wiejskim w Radomnie, na którym wybrano nowych członków rady 
sołeckiej i sołtysa. 
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19.07.2013 - spotkał się z Wiceburmistrzem Nowego Miasta Lubawskiego w sprawie 
organizacji prac przy pomniku w Nawrze. 
22.07.2013 - Sekretarz Gminy podpisała umowę na wykonanie dokumentacji technicznej na 
kanalizację w Pacółtowie, 
23.07.2013 - spotkał się z sołtysami w celu omówienia sprawy: funduszu sołeckiego, 
wynajmu wietlic, wywozu odpadów, zgłoszeń dotyczących bezdomnych zwierząt oraz 
wymiany telefonów. 
24.07.2013: 
- spotkał się z Wicestarostą Nowomiejskim w celu usprawnienia wydawania decyzji 
dotyczących pozwoleń na budowę, 
- Komendant Straży Gminnej reprezentował Wójta podczas Święta Policji, 
- uczestniczył w Obradach I Okrągłego Stołu Burmistrzów i Wójtów w Olsztynie. Tematem 
obrad był rozwój energetyki wiatrowej w województwie warmińsko-mazurskim.  
26.07.2013: 
- podpisał umowę na usługi doradztwa w zakresie odzyskania podatku VAT.  
- spotkał się z Prezesem Lubawskiej Spółki Komunalnej w celu omówienia utrudnień 
związanych z funkcjonowaniem ustawy o odpadach. 
29.07.2013: 
- spotkał się z byłym pracownikiem Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w sprawie 
funkcjonowania spółdzielni socjalnych. 
- uczestniczył w zebraniu wiejskim w Pacółtowie celem przedstawienia koncepcji budowy 
kanalizacji sanitarnej w tej miejscowości. 
30.07.2013 - wziął udział w konferencji naukowo-technicznej o inwestycjach z odnawialnych 
źródeł energii. 
5.08.2013 - podpisał akt notarialny na sprzedaż nakładów domku letniskowego nr 255 w 
Partęczynach. 
6.08.2013 - spotkał się z Panią Moniką Soboczyńską w celu zapoznania się z ofertą na 
usługi telefonii stacjonarnej. 
7.08.2013: 
- uczestniczył w posiedzeniu i Sesji Rady Gminy. 
- wziął udział w spotkaniu jednostek samorządu terytorialnego z terenu czterech powiatów, w 
celu ustalenia zasad uczestnictwa w projekcie mającym na celu podjęcie wspólnych działań 
pozwalających korzystać ze środków unijnych w perspektywie finansowej w latach 2014 – 
2020. 
- uczestniczył w zebraniu Animatorów Orlika Powiatu Nowomiejskiego. 
- brał udział w ustaleniach dotyczących dożynek. 
8.08.2013 pogratulował mieszkańcowi Tylic z okazji 90 urodzin. 
9.08.2013 - uczestniczył w XIII Zgromadzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko - Iławskiego 
" Czyste Środowisko". 
13.08.2013 - uczestniczył w spotkaniu  w sprawie dożynek gminno-powiatowych, 
rozstrzygnięciu konkursu Piękna Czysta Zagroda oraz w rozmowie na temat kluczowych 
rozwiązań  programowania funduszy europejskich na lata 2014-2020. 
22.08.2013: 
- spotkał się z Prezesem Lubawskiej Spółki Komunalnej w sprawie doprecyzowania tras 
przejazdu w celu odbioru odpadów segregowanych. 
- podpisał porozumienie w sprawie współpracy jednostek samorządu terytorialnego z 
czterech powiatów, w celu uzyskania jak największych szans na pozyskanie środków w 
kolejnym okresie programowania 
23.08.2013 - uczestniczył w uroczystości otwarcia drogi Gwiździny - Krzemieniewo. 
27-28.08.2013 - wziął udział w szkoleniu organizowanym przez Powiatowy Urząd Pracy dla 
członków Powiatowej Rady Zatrudnienia. 
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30.08.2013 brał udział w spotkaniu w Kurzętniku w sprawie wspólnej inicjatywy trzech gmin: 
miejskiej Nowe Miasto Lubawskie, wiejskiej Nowe Miasto Lubawskie oraz gminy Kurzętnik. 
29.08.2013 - uczestniczył w obchodach wybuchu II Wojny Światowej w Nawrze. 
2.09.2013 - reprezentował Gminę Nowe Miasto Lubawskie podczas Wojewódzkiej 
Inauguracji Roku Szkolnego 2013/2014 w Kurzętniku. 
W dniach 3 - 6.09.2013 Wójt przebywał na urlopie. 
9.09.2013 podczas wspólnych Komisji Rady Gminy omówił wykonanie wydatków 
zaplanowanych w ramach funduszu sołeckiego, wysłuchał propozycji dotyczących 
zaplanowania funduszu na przyszły rok. 
- uczestniczył w zebraniu wiejskim z mieszkańcami Gwiździn. 
10.09.2013: 
- z przedstawicielami LZS Chrośle-Nowy Dwór omówił możliwość przeznaczenia działki 
gminnej na boisko sportowe. 
- ze względu na zmianę wartości inwestycji, Wójt podpisał aneks do umowy o 
dofinansowanie budowy wodociągu w Gwiździnach. 
- wziął udział w zebraniu wiejskim w miejscowościach Chrośle i Nowy Dwór Bratiański. 
11.09.2013 -brał udział w zebraniu wiejskim w Pustkach i w Radomnie. 
12.09.2013: 
- spotkał się z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w celu omówienia wspólnych 
inwestycji drogowych. 
- brał udział w zebraniach wiejskich w Gryźlinach i Bagnie. 
13.09.2013 - uczestniczył w posiedzeniu Zarządu Wojewódzkiego Związku Spółek Wodnych 
w Łasinie. 
16.09.2013: 
- Wójt złożył życzenia  mieszkance Bratiana z okazji 103 urodzin, a zarazem najstarszej 
mieszkance Gminy. 
- spotkał się z radnym, sołtysem i Dyrektorem Szkoły Podstawowej w Radomnie w sprawie 
boiska w tej wsi. 
17.09.2013: 
- Wójt spotkał się z uczniami z Republiki Czeskiej, którzy odwiedzili uczniów Zespołu Szkół w 
Jamielniku w ramach projektu Comenius. 
- podpisał akt notarialny na mocy, którego Gmina otrzymała w darowiźnie zabudowaną 
nieruchomość położoną w Nawrze. 
- wziął udział w zebraniach wiejskich w Kaczku i Bratianie. 
18.09.2013: 
- wraz z pracownikami Urzędu i jednostek podległych uczestniczył w szkoleniu z zakresu 
kontroli zarządczej. 
- spotkał się z przedstawicielami firm Sika i Prefabet w celu zapoznania się z technologią i 
kosztami budowy dróg betonowych. 
- spotkał się z przewodniczącym Szkolnego Związku Sportowego p. Wacławem Wasielą w 
sprawie udziału Gminy w organizacji Wojewódzkiej Inauguracji Szkolnego Roku Sportowego. 
19.09.2013: 
- Wójt podpisał wniosek o dofinansowanie złożony przez firmę KAI INFO z Olsztyna, w 
ramach którego Gmina Nowe Miasto Lubawskie wraz z kilkunastoma innymi jednostkami 
samorządu terytorialnego ma rozpowszechnić usługi świadczone drogą elektroniczną. W 
ramach projektu m.in. zorganizowany zostanie punkt potwierdzania profilu zaufanego. 
Przeprowadzone zostaną również szkolenia pracowników. 
- uczestniczył w zebraniu wiejskim w Lekartach i Skarlinie. 
22.09.2013 – Wójt reprezentował Gminę podczas Dożynek Gminno-Powiatowych, których 
gospodarzem było sołectwo Jamielnik. 
23.09.2013 - brał udział w zebraniu wiejskim w Nawrze i Mszanowie. 
24.09.2013: 
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- uczestniczył w Wojewódzkiej Inauguracji Szkolnego Roku Sportowego. 
- wziął udział w zebraniu wiejskim w Tylicach i Pacółtowie. 

 
Ponadto w zakresie bieżącej działalności Wójt i urzędnicy podejmowali następujące 
działania: 

W okresie od 26 czerwca do 24 września wykonano następujące prace związane z drogami: 

- Na drogi gminne nawieziono tłuczeń w ilości 765 ton, na następujące odcinki: w 
miejscowości Bagno przy oczyszczalni 85 ton, na drogę Pustki-Chrośle 35 ton, w Bratianie 
ul. Górna 320 ton, na drogę gminną Bratian – Nawra 45 ton, na drogę w Gwiździnach od 
kościoła do szkoły 80 ton, na drogę w Bratianie ul. Okrężna 200 ton, na drogę gminną w 
Gwiździnach 120 ton tłucznia. 
- Oczyszczono rowy gminne w Gwiździnach oraz przy drodze Nowy Dwór Bratiański – 
Nawra, 
- Naprawiano bruk na drodze Gwiździny – Tylice, 
- Wyprofilowano drogę gminną w Pacółtowie w kierunku właściciela działki nr 126/16,  
- Wyrównano drogi gminne: Gwiździny-Tylice i Bratian – Pustki, 
- Zdemontowano pęknięty przystanek autobusowy w Tylicach oraz wymurowano murek 
zabezpieczający pobocze, 
- Wykonywano prace porządkowe przy pomniku w Nawrze w celu organizacji uroczystości 
związanych z rocznicą wybuchu II Wojny Światowej, 
- Przeprowadzono prace porządkowe w okolicy cmentarza w Bratianie, na drodze gminnej w 
Gwiździnach i na drodze Gryźliny-Jamielnik, 
- Wykoszono pobocza przy drogach: Mszanowo-Bratian, Bratian – Nawra,  Bratian – Nowy 
Dwór Bratiański, Nowy Dwór Bratiański– Nawra, Chrośle– Gryźliny, Nawra– Prengownia, 
Nawra –Marzęcice, Gryźliny –Jamielnik, Gwiździny –Krzemieniewo, Lekarty -Gryźliny oraz w 
miejscowościach: Bratian, Kaczek, Bagno, Tylice, Nowy Dwór Bratiański, Pacółtowo, 
Chrośle, Jamielnik, Mszanowo,  
- Oczyszczono chodniki w Gryźlinach, Skarlinie, Nawrze, Nowym Dworze Bratiańskim, 
- Zamontowano znaki drogowe w Gwiździnach,  
-Usunięto drzewa wzdłuż drogi na cmentarz w Gwiździnach, wycięto zakrzaczenia w 
Radomnie na przeciw kościoła. 

 
W Gminie Nowe Miasto Lubawskie według stanu na 31.08.2013 roku było 726 
zarejestrowanych osób bezrobotnych. 

 
Przeprowadzono zamówienia publiczne do 14 tys. euro na:  
- budowę wiaty edukacyjnej w Skarlinie wraz z wyposażeniem, 
- wykonanie ogrodzenia z siatki w miejscowości Bratian i Lekarty, 
- Modernizację  systemu grzewczego w  Świetlicy Wiejskiej w Mszanowie z wykorzystaniem 
odnawialnych źródeł energii, 
- dostawę ubrań specjalnych dla OSP z terenu gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- wykonanie ogrodzenia z siatki w miejscowości Tylice, 
- dostawę laptopa wraz z oprogramowaniem na potrzeby Gminy Nowe Miasto Lub. 
 
Przeprowadzono przetargi nieograniczone na: 
- doradztwo podatkowe,  prawne i rachunkowe w zakresie odzyskania podatku od towarów i 
usług zapłaconego przez Urząd Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
- dzierżawę urządzenia samoczynnie rejestrującego przekroczenie dopuszczalnej prędkości 
(fotoradar) wraz z wyposażeniem oraz obsługą techniczno-serwisową, 
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- dowóz uczniów do szkół podstawowych i gimnazjów położonych na terenie Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie, w latach 2013/2014, 2014/2015 i 2015/2016 poprzez zakup biletów 
miesięcznych uprawniających do korzystania z usługi, 
- opracowanie dokumentacji technicznej sieci kanalizacji sanitarnej w m. Pacółtowo z 
włączeniem do sieci kanalizacyjnej Nowego Miasta Lubawskiego, wraz ze Studium 
Wykonalności i mapą aglomeracji w ramach zadania „Budowa sieci kanalizacji sanitarnej 
wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo, 
- dowóz uczniów z terenu Gminy Nowe Miasto Lubawskie do Zespołu Placówek Szkolno-
Wychowawczych w Iławie w roku szkolnym 2013/2014, 
- przeprowadzenie  warsztatów z zakresu rozwoju osobistego, indywidualnych konsultacji  
specjalistycznych oraz świadczenie usług w zakresie pełnienia funkcji asystenta rodziny w 
ramach projektu: „Od bierności do aktywności”, 
- przeprowadzenie  kursów podnoszących kwalifikacje zawodowe,  warsztatów z zakresu 
rozwoju osobistego oraz warsztatów edukacyjno-integracyjnych  w ramach projektu: „Od 
bierności do aktywności”. 

Gmina otrzymała darowiznę w wysokości 5 000,00 zł z Nadleśnictwa Jamy na koszty 
związane z zagospodarowaniem terenu wokół pomnika pomordowanych w miejscowości 
Nawra. 

Stowarzyszenie Miast, Gmin i Powiatów Dorzecza Drwęcy przekazało informację o 
przyznaniu dofinansowania w wysokości ok. 1,5 mln Euro na realizację projektu pt.: 
„Polepszenie warunków bytowania ryb rzeki Drwęcy i jej dopływów” z programu LIFE+, w 
ramach którego na terenie naszej gminy ma powstać przystań kajakowa na rzece Wel. 
Finansowy wkład własny członków stowarzyszenia jest na poziomie 2,5%. 

W dniu 25 lipca 2013 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski przeprowadził w Gminie kontrolę 
w zakresie inwestycji pn. „Przebudowa drogi gminnej Jamielnik – Gryźliny” zrealizowanej w 
ramach programu wieloletniego pn. „Narodowy program przebudowy dróg lokalnych Etap II 
Bezpieczeństwo – Dostępność – Rozwój”. Kontrola nie wykazała nieprawidłowości.  

W dniu 9 sierpnia Warmińsko-Mazurski Urząd Wojewódzki w Olsztynie przeprowadził 
kontrolę oceny realizacji zadań dotyczących obowiązku utrzymania grobów i cmentarzy 
wojennych. Na podstawie ustaleń kontroli działalność Urzędu Gminy oceniono pozytywnie, 
pomimo stwierdzonych uchybień nie mających jednak zasadniczego wpływu na 
kontrolowaną działalność. 

W dniu 21 sierpnia br. pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Nowym 
Mieście Lubawskim przeprowadził kontrole sanitarne placów zabaw dla dzieci w 
miejscowościach: Pacółtowo, Bratian, Radomno, Bagno, Chrośle, Mszanowo. W trakcie 
kontroli nie stwierdzono zastrzeżeń co do utrzymania stanu porządkowego terenu oraz stanu 
technicznego wyposażenia w/w placów. Jednakże w celu ograniczenia ryzyka sanitarnego i 
poprawy bezpieczeństwa dzieci korzystających z piaskownic Sanepid zalecił wymianę piasku 
w piaskownicach przed sezonem letnim oraz przynajmniej dwa razy w jego trakcie. Ponadto 
zalecił zakrywanie piaskownic w celu zabezpieczenia przed dostępem m.in. kotów, psów, 
gołębi. 

W dniu 28 sierpnia br. pracownik Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej w Nowym 
Mieście Lubawskim przeprowadził kontrolę sanitarną świetlic: w Bratianie, w Gwiździnach i w 
Pacółtowie. Sanepid stwierdził naruszenie wymagań higienicznych w utrzymaniu właściwego 
stanu sanitarno-technicznego pomieszczeń świetlicy w Pacółtowie. 

W dniu 20.09.2013 r. przeprowadzono kontrolę trwałości projektu dotyczącego remontu 
biblioteki w Skarlinie. Kontrola nie wykazała nieprawidłowości. 

Aktualnie trwa kontrola Gminy i jednostek podległych prowadzona przez Regionalną Izbę 
Rozrachunkową. Kontrolerzy zakończyli już kontrolę doraźną dotyczącą osiągnięcia 
wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli w Gminnym Zespole Oświaty  Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie. Stwierdzono prawidłowe naliczenie,  sporządzenie  
sprawozdania  i terminowe wypłacenie dodatków. 
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Zakład Ubezpieczeń Społecznych w Elblągu przeprowadził kontrolę GZO w dniach od 19 do 
28 czerwca 2013r. w zakresie: prawidłowości i rzetelności obliczania składek oraz zgłaszania 
do ubezpieczeń, ustalania uprawnień do świadczeń, prawidłowości i terminowości 
opracowywania wniosków o świadczenia emerytalne i rentowe, wystawiania zaświadczeń. 
Podczas kontroli stwierdzono drobne uchybienia i zalecono: jednemu nauczycielowi wypłacić 
wyrównanie za 2 dni urlopu ojcowskiego, dokonać korekty naliczeń w dwóch przypadkach 
zasiłków macierzyńskich i 2 chorobowych, dokonać korekty naliczeń na fundusz pracy dla 
osób niepełnozatrudnionych.  

W dniu 15 maja 2013 r. została przeprowadzona przez pracowników Urzędu Wojewódzkiego, 
Wydział Polityki Społecznej w Olsztynie, kontrola problemowa GZO w zakresie 
przestrzegania zasad i trybu wydatkowania środków Funduszu Pracy przekazanych gminom 
na dofinansowanie kosztów kształcenia młodocianych pracowników, zgodnie z zawartymi 
porozumieniami za rok 2012. Dokumentacja oceniona została przez kontrolujących 
pozytywnie. Z ustaleń kontroli wynikało, że środki Funduszu Pracy na dofinansowanie 
pracodawcom kosztów kształcenia młodocianych pracowników wykorzystane zostały zgodnie 
z przeznaczeniem i wydatkowane we właściwych kwotach.  

W dniach 10 - 12 czerwca 2013 r. dwa zespoły kontrolujące z Urzędu Marszałkowskiego 
Województwa Warmińsko-Mazurskiego przeprowadziły  kontrole projektów: "Indywidualizacja 
procesu kształcenia na terenie Gminy Nowe Miasto Lubawskie" i „Akademia Innowacji i 
Edukacji” Zespoły kontrolujące nie wniosły zastrzeżeń do żadnych z obszarów podlegających 
kontroli. Nie stwierdzono żadnych uchybień czy nieprawidłowości. 

W dniu 16.08.2013r. zakończyła się budowa sieci wodociągowej w miejscowości Gwiździny - 
Trasa nr 1 o długości 1.108,5 mb, wartość robót budowlanych 109.976,96 zł - całkowita 
wartość inwestycji 129.000,96 zł. 

W dniu 24.09.2013r. dokonano odbioru sieci kanalizacji sanitarnej w miejscowości Bratian - II 
Etap (górny Bratian). Prace odbiorowe przebiegły pomyślnie, podpisano  bezusterkowy 
protokół odbioru. 

Z Zarządu Dróg Wojewódzkich w Olsztynie Gmina otrzymała informację, iż zgodnie z 
zatwierdzonym projektem organizacji ruchu na czas rozbudowy drogi wojewódzkiej nr 536 na 
odcinku Iława – Sampława wykonawca nie przewiduje wprowadzenia objazdów. Ruch na 
przedmiotowej drodze będzie odbywał się wahadłowo z użyciem sygnalizatorów. 

Gmina otrzymała odpowiedź z Zarządu Dróg Powiatowych dotyczącą realizacji wniosków 
zgłoszonych na podstawie informacji uzyskanych od radnych i sołtysów: 
- chodnik w Jamielniku przy drodze powiatowej został uprzątnięty dnia 20 czerwca, droga 
powiatowa nr 1299N na odcinku Jamielnik – Radomno,  
- w miejscu skrzyżowania ze zlikwidowaną linią kolejową została wyremontowana 14 
czerwca 2013 r.,  
- w związku z występowaniem otwartego rowu przydrożnego przy drodze powiatowej nr 
1333N na odcinku od skrzyżowania z drogą gminną (do Nawry) w kierunku Nowego Dworu 
Bratiańskiego nie ma obowiązku ustawiania barier ochronnych. Nie zanotowano w tym 
miejscu zdarzeń drogowych, w których pojazdy wypadałyby z drogi. Ze względu na 
usytuowanie wskazanego miejsca poza obszarem zabudowanym oraz wysokim kosztem 
ustawienia bariery ochronnej (30 000 zł), zostanie przeprowadzona analiza poprawy 
bezpieczeństwa ruchu na tym odcinku drogi i w razie konieczności wprowadzone będzie 
ograniczenie prędkości ruchu pojazdów. 
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Jury Konkursu Tydzień Bibliotek 2013, Stowarzyszenia Bibliotekarzy Polskich przyznało 
III miejsce Bibliotece Publicznej w Jamielniku jako wyraz uznania dla aktywności i 
kreatywności Biblioteki w upowszechnianiu czytelnictwa, działalności edukacyjno-
szkoleniowej. 

W czerwcu i lipcu 2013r. w ramach projektu systemowego 22 uczestników Klubu 
Integracji Społecznej wzięło udział w warsztatach z psychologiem, doradcą zawodowym, 
warsztatach komputerowych oraz kreowania wizerunku i autoprezentacji. 22 osoby biorą 
udział w kursach (prawo jazdy lub opiekun osób starszych), w miesiącu sierpniu odbyły się 
warsztaty integracyjno-edukacyjne w Krainie Brata Jana, 10 osób od września 2013r. podjęło 
3-miesięczne staże zawodowe finansowane w ramach projektu systemowego. 
Również w ramach projektu systemowego 15 rodzin z terenu Gminy zostało objętych 
wsparciem w ramach Programu Aktywności Lokalnej asystentem rodziny oraz psychologiem 
w miejscu zamieszkania. W miesiącu sierpniu 2013r. odbyły się dla tych rodzin warsztaty 
edukacji prorodzinnej. 
W dziale świadczeń rodzinnych od 01.09.2013r. przyjmowane są wnioski o zasiłek rodzinny 
na nowy okres zasiłkowy. W miesiącu wrześniu 2013r. wnioski można również składać w 
terenowych punktach obsługi interesanta podczas dyżuru pracowników socjalnych. 

 
Zarządzenia wydane w okresie od 26 czerwca do 25 września 2013r.: 
27.06.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 358/7 obręb Jamielnik) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
28.06.2013r. w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013, 
28.06.2013r. w sprawie wyboru ofert na wykonanie w 2013 roku zadań samorządu Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie przez organizacje pozarządowe oraz podmioty wymienione w art. 3 
ust.3 ustawy o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie w zakresie wspierania i 
upowszechniania kultury fizycznej,  
2.07.2013r. w sprawie powierzenia Dyrektorowi Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 
Mszanowie dodatkowych obowiązków w związku z realizacją projektu systemowego „Od 
bierności od aktywności”, 
4.07.2013r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa sołectwa Radomno, 
8.07.2013r. w sprawie nieodpłatnego nabycia nieruchomości zabudowanej, oznaczonej 
działką ewidencyjną nr 68/5, położonej w obrębie geodezyjnym Nawra, gmina Nowe Miasto 
Lubawskie,  
8.07.2013r. w sprawie drugiej sprzedaży nakładów – domku letniskowego w Partęczynach, 
stanowiącego własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz powołania komisji przetargowej 
10.07.2013r. w sprawie zarządzenia wyborów sołtysa i rady sołeckiej sołectwa Radomno, 
12.07.2013r. w sprawie nabycia przez Gminę Nowe Miasto Lubawskie własności 
nieruchomości, budowli i urządzeń, 
12.07.2013r. w sprawie wyrażenia woli na dokonanie zamiany nieruchomości stanowiącej 
własność Gminy Nowe Miasto Lubawskie na nieruchomość stanowiącą własność Skarbu 
Państwa Państwowe Gospodarstwo Leśne Lasy Państwowe Nadleśnictwo Jamy,  
17.07.2013r. w sprawie wprowadzenia do stosowania Planu Obrony Cywilnej Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie  
17.07.2013r. w sprawie zmiany Regulaminu Pracy Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie, 
22.07.2013r. w sprawie ustalenia  Regulaminu  korzystania ze służbowych telefonów 
komórkowych  Urzędu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mazanowie, 
23.07.2013r. w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013, 
25.07.2013r. w sprawie uchylenia Zarządzenia Wójta Gminy Nowe Miasto Lubawskie, 
30.07.2013r. w sprawie Regulaminu szkoleń pracowników Urzędu Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie z/s w Mszanowie, 
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30.07.2013r. w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót : 
„Przebudowa drogi gminnej Gwiździny - Krzemieniewo Nr 181048 N”, 
- 02.08.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze bezprzetargowej na rzecz najemcy, 
nieruchomości zabudowanej budynkiem mieszkalnym nr 236, stanowiącej własność Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie, położonej w obrębie geodezyjnym Bratian, 
- 7.08.2013r. w sprawie powołania Zespołu Projektowego – Jednostki Realizującej Projekt 
(JRP), 
- 19.08.2013r. w sprawie ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- 20.08.2013r. w sprawie wykonania budżetu Gminy za I półrocze 2013r., 
- 23.08.2013r.  w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Urzędu Gminy, 
- 28.08.2013r. w sprawie przedłużenia powierzenie stanowiska dyrektora Zespołu Szkół im. 
Jana Pawła II w Jamielniku, 
- 2.09.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 67/4 obręb Gryźliny) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 2.09.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 66/1 obręb Gryźliny) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 2.09.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 66/2 obręb Gryźliny) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie 
- 2.09.2013r. w sprawie sprzedaży w drodze przetargu ustnego nieograniczonego 
nieruchomości (dz. nr 66/3 obręb Gryźliny) stanowiącej własność Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie, 
- 2.09.2013r. w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2013, 
- 2.09.2013r. w sprawie zmiany zarządzenia Nr 89/2013 z dnia 19 sierpnia 2013r. w sprawie 
ustalenia harmonogramu zebrań wiejskich, 
- 9.09.2013r. zmieniające Procedurę realizacji projektu „Rozwój i promocja E-usług 
publicznych w Gminie Nowe Miasto Lubawskie”, 
- 12.09.2013r. w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2013, 
- 20.09.2013r. w sprawie powołania komisji do spraw odbioru wykonanych robót:  
„Budowa kanalizacji sanitarnej tłoczno-grawitacyjnej z przepompowniami P1 i P2 oraz 
przyłączami we wsi Bratian „ II etap. 

 
Ad 6 
Zapytania i wnioski.  
Radny Przemysław Kotewicz - w nawiązaniu do sprawozdania Wójta zapytał jaka zmiana 
nastąpiła w kosztach budowy wodociągu w Gwiździnach, czy to był wzrost wartości 
inwestycji. Zapytał na jakim etapie są działania związane z odzyskaniem podatku VAT, jakie 
inwestycje są brane pod uwagę.  
Radna Mirosława Granica w nawiązaniu do sprawozdania Wójta zapytała: 
- czy w związku ze spotkaniem na temat elektrowni wiatrowych nastąpiły korzystniejsze 
warunki do uzyskania pozwolenia na budowę, 
- poprosiła o bardziej szczegółowe informacje na temat spółdzielni socjalnej, która ma 
powstać, 
- wnioskowała o bliższe określenie, o które działki chodzi w Gryźlinach. Pan Wójt w 
sprawozdaniu podał numery. 
- jaką kwotę uzyskano ze sprzedaży domku wypoczynkowego w Partęczynach, 
Radna zapytała także kiedy rozpoczną się prace związane z naprawą placów zabaw. 
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Radny Zbigniew Wiśniewski zgłosił wniosek w imieniu rolnika z Bratiana, dotyczący 
wykarczowania zakrzaczeń na wyjeździe z drogi gminnej Bratian-Pustki na drogę powiatową, 
której zarządcą  jest Zarząd Dróg Powiatowych w Iławie. 

Radna Bożena Hoppe nawiązała do remontu placów zabaw. Takie przeglądy już odbyły się. 
Proponowała, aby w każdym budżecie przeznaczyć określoną kwotę na przeglądy i bieżące 
naprawy tych urządzeń.   
Zapytała, czy na niedawnym posiedzeniu Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego była 
mowa o wprowadzeniu ulg dla rodzin wielodzietnych w opłatach za odbiór odpadów i czy jest 
szansa ich wprowadzenia.  
 
Ad 7 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 
Skarbnik wyjaśniła, że zmiany wieloletniej prognozy wynikają ze zmian budżetu. W 
załączniku nr 1 do uchwały zwiększono dochody o 60.865 zł,  o taką samą kwotę zwiększyły 
się wydatki. Uaktualnione zostały zwiększone wydatki majątkowe. Kwota długu i spłaty 
kredytów nie ulegają zmianie. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały. 
 
W głosowaniu Rada Gminy, 11 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i 
wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/234/2013 zmieniaj ącą uchwał ę Nr 
XXIX/172/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie uc hwalenia wieloletniej prognozy 
finansowej Gminy Nowe Miasto Lubawskie na lata 2013 -2034. 
Uchwała stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
W głosowaniu brało udział 11 radnych. 
 
Ad 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy na rok 2013.  
Zmiany omówiła Skarbnik Gminy: zwiększenie dochodów o darowizny: 7.500 zł na 
opracowanie planów zagospodarowania przestrzennego oraz 5.000 zł od Nadleśnictwa na 
zagospodarowanie terenu przy pomniku w Nawrze. Pozostałe zmiany dotyczą dotacji 
otrzymanych  Urzędu Wojewódzkiego: na oddziały przedszkolne w szkołach podstawowych 
– 23.805 zł oraz na przedszkola - 16.560 zł, zwiększenie dotacji dla GOPS o 8.000 zł na 
podstawie porozumienia pomiędzy jednostkami samorządu - Powiatowego Urzędu Pracy. 
Wydatki:  melioracje wodne – zwiększenie o kwotę 4.000 zł na zakup usług pozostałych – 
czyszczenie gminnych rowów.  
Skarbnik odpowiedziała radnemu Kotewiczowi na pytanie dotyczące zwiększenia kosztów 
inwestycji – budowa wodociągu w Gwiździnach. Wyjaśniła , że wcześniej nie uwzględniono 
nadzoru inwestorskiego. Dlatego o 2.500 zł zwiększono na ten cel, ale 1.912,50  zł Gmina 
otrzyma zwrotu ze środków unijnych. Zwiększenie na kanalizację w Bratianie o kwotę niecałe 
54.000 zł. W dziale 600 – drogi, zmiana w dotacji dla powiatu: zmniejszono na zadania 
inwestycyjne o kwotę 9822 zł, a zwiększono o tę kwotę na zadania  bieżące. Kwota dotacji 
nie ulega zmianie. W dziale 302 zwiększono o 307 zł – dodatki dla pracowników za używanie 
własnej odzieży. W dziale drogi zwiększenie o 3.690 zł na drogę Gwiździny – Krzemieniewo 
z przeznaczeniem na nadzór inwestorski. W dziale 705 43 - zwiększenie o 5.000 zł oraz o 
7.500 z darowizny na zakup pozostałych usług. Wydatki inwestycyjne w dziale 705 - 
gospodarka mieszkaniowa zwiększenie o 15.500 zł na  wymianę pieca i instalacji w budynku 
mieszkalnym, biblioteki i świetlicy w Gwiździnach. W dziale 70522 – Rada Gminy 
zmniejszenie – różne opłaty i składki – 5000 zł, a zwiększenie o tę kwotę na zakup usług 
pozostałych. Urząd Gminy: zwiększenie o 7.500 zł na zakup  materiałów i wyposażenia (m.in. 
opału), zakup energii elektrycznej – 5.000 zł, szkolenia pracowników - zwiększenie o 3.0000 
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zł, zakupy inwestycyjne zwiększenie o 11.847 zł (serwer i 3 komputery). Dzięki 
oszczędnościom w dziale oświaty. W strażach pożarnych przesunięcie z wynagrodzeń 
bezosobowych na składki ubezpieczeń społecznych. Szkoły podstawowe – zmniejszenie 
wydatków o 74.643 zł, w oddziałach przedszkolnych zwiększenie wydatków o 24.169 zł, w 
tym dotacja Wojewody – 23.805 zł. W dziale 80104 – przedszkola zwiększenie wydatków o 
33.098 zł, w tym dotacja 16.560 zł.  W dziale 80106 – inne formy wychowania 
przedszkolnego zwiększenie wydatków o 17.232 zł, w gimnazjach zmniejszenie o 138.546 zł. 
Dowożenie uczniów – zwiększenie o 20.000 zł, w zespole obsługi szkół zmniejszenie o 659 
zł, stołówki szkolne – zmniejszenie o 1.955 zł. Oświetlenie ulic – zwiększenie o 10.000 zł, 
zakup pozostałych usług o 11.800 zł oraz wydatki inwestycyjne – 3.000 zł, uwidocznione w 
załączniku nr 3 do uchwały, na budowę oświetlenia drogowego w Bratianie i Mszanowie, w 
roku 2013 opracowanie dokumentacji.  
Domy kultury, świetlice: zwiększenie na zakup materiałów i wyposażenia – 5.000 zł, zakup 
energii – 10.000 zł, wydatki inwestycyjne – 10.000 zł (modernizacja ogrzewania świetlicy 
wiejskiej w Mszanowie, plan wynosił 38.000 zł, w tym 28.000 zł wkład Gminy, natomiast 
10.000 zł – środki zewnętrzne). Po sprawdzeniu okazało się, że trzeba wymienić również 
grzejniki i instalacje dlatego proponuje się zwiększenie o 10.000 zł. Gminne Centrum Kultury 
zwiększenie dotacji o 5.000 zł, w tym 1.000 zł na dożynki powiatowe, 4.000 zł na remont 
wiaty w Bratianie.  Biblioteki: zmniejszenie o 20.000 zł. Boisko Orlik zwiększenie o 2.000 zł 
na zakup materiałów i wyposażenia oraz 4.00 zł na zakup energii elektrycznej oraz 4.300zł 
na zakup pozostałych usług. Wydatki dotyczą bieżącego utrzymania boiska. W pozostałej 
działalności sportowej zwiększenie na zakup materiałów o 500 zł na zakup pucharów na 
zawody sportowe.  
 
Przewodniczący Rady zapytał skąd powstały oszczędności w wynagrodzeniach osobowych 
pracowników w gimnazjach. Kwota wskazuje na 2 etaty zaoszczędzone. Tam nie ma 
łączonych klas.   
 
Dyrektor Danielewska odpowiedziała, że nie ma 1 oddziału ze względu na mniejszą liczbę 
dzieci. 
 
Radny Przemysław Kotewicz nawiązał do remontu świetlicy w Mszanowie i stwierdził, że 
niedawno tam był przeprowadzony remont, zakończony po wielu problemach. Teraz 
modernizuje się ogrzewanie. Jak wygląda finansowanie tego obiektu. To ogrzewanie jest 
robione chyba głównie dla straży gminnej, a nie świetlicy. Świetlica wcześniej ogrzewana 
była przez ZUK, później była zmiana systemu, teraz 28.000 zł projekt i 10.000 
dofinansowanie. 
 
Dyrektor Gminnego Centrum Kultury odpowiedział, że świetlicę przejął we wrześniu 2007 
roku, po dużym remoncie z niedociągnięciami, które trzeba było jeszcze zrobić. Niektórych 
rzeczy już nie da się wykonać. Wtedy system ogrzewania był olejowy. Koszty ogrzewania 
świetlicy są radnym znane, w marcu 2012 roku ogrzewanie zostało wyłączone. Nie udało się 
przygotować żadnego systemu ogrzewania na następny sezon. Gminne Centrum w różny 
sposób radziło sobie z ogrzewaniem świetlicy, która jednocześnie była wynajmowana. W tym 
budynku zlokalizowano również straż gminną i był problem z ogrzewaniem ich pomieszczeń. 
Powstał pomysł, aby aplikować o środki z ochrony środowiska na zmianę system ogrzewania 
na biopaliwo lub inny rodzaj zmieniając piec. Projekt uzyskał akceptację, ale pieniędzy 
przyznano połowę mniej. Na obecny sezon grzewczy trzeba coś wymyślić. Jeżeli nie 
możemy podłączyć się pod Urząd Gminy, to modernizacja tej kotłowni  jest właściwą decyzją. 
Ma być zamontowany piec o mocy 35KV i na tak dużą powierzchnię nie wiadomo, czy 
wystarczy. Kotłownia na pewno nie będzie bezobsługowa. Remont świetlicy był wykonany, 
ale świetlica nie została ocieplona. 
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Radny Przemysław Kotewicz wyjaśnił, że pytanie jego dotyczyło kwestii, że w jednym 
miejscu są 3 jednostki Urząd Gminy, Zakład Usług Komunalnych i świetlica.  Zdaniem 
radnego podejmowane decyzje są niezsynchronizowane. Czy ta świetlica będzie ogrzewana 
w systemie ciągłym, czy tylko na imprezy.  
 
Kierownik Stanisław Bielecki wyjaśnił, że kotłownia w świetlicy będzie mogła być włączana i 
wyłączana w każdej chwili. Będzie specjalna instalacja i piec o mocy 35KV. 
 
Przewodniczący zapytał jaki sposób będzie ogrzewana gminna straż.  
 
Kierownik odpowiedział, że z tej samej instalacji. W straży gminnej są zamontowane grzejniki 
pozyskane ze szkoły w Bratianie. Jest to zabezpieczenie wykonane w ubiegłym roku.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał dlaczego nie zrobiono tego razem z Urzędem.  
 
Wójt odpowiedział, że wybraliśmy najtańszy sposób ogrzania tej świetlicy . Koszty 
ogrzewania olejowego, jak powiedział Dyrektor są znane. Wynosiły 6.000 zł miesięcznie. 
Wtedy była 1 kotłownia, z której ogrzewano świetlicę, budynek Urzędu i budynek 
wielorodzinny „pałac” w Mszanowie. Wcześniej z tej kotłowni ogrzewane były również bloki. 
Po odłączeniu bloków kosztów wzrosły, bo było mniej odbiorców ciepła. Uznaliśmy, że 
najtańszym sposobem będzie biopaliwo.  Wykonanie ciepłociągu z Urzędu spowoduje straty 
ciepła na przesyle. Zamontowany zostanie piec wielofunkcyjny. Będzie możliwość zamykania 
określonych obiegów. W razie niskich temperatur ogrzewanie będzie na poziomie 
podtrzymania. 
 
Radny Przemysław Kotewicz stwierdził, że piec o mocy 35KV w sytuacji podtrzymania 
temperatury będzie wykorzystany w 10% w sezonie.  
 
Wójt odpowiedział, że w świetlicy odbywają się różne uroczystości i jeżeli trzeba musi być 
dogrzana. Dyrektor GCK wątpił, czy ten piec wystarczy na tak dużą powierzchnię. Moc pieca 
dobierali fachowcy.  
 
Przewodniczący zapytał, czy Urząd będzie płacił GCK za ogrzewanie straży gminnej.  
 
Wójt odpowiedział, że straż będzie ponosić koszty ogrzewania własnego lokalu. Jest to 
uwzględnione w kosztach funkcjonowania straży.  
 
Przewodniczący stwierdził, że straż będzie miała możliwość wyboru ogrzewania, własne 
grzejniki lub od GCK i może zdecydować się na własne grzejniki. Wtedy ten piec będzie dla 
nikogo.  
 
Wójt odpowiedział, że nie ma ostatecznej decyzji, czy w straży piece elektryczne pozostaną. 
Kanał ciepłowniczy w świetlicy był i pomieszczenie , w którym był piec. Teraz trzeba było 
tylko piec wstawić. To była racjonalna decyzja.  
 
Przewodniczący Rady zapytał skąd wzięły się oszczędności w kwocie 20.000 zł w 
bibliotekach.  
 
Dyrektor GCK odpowiedział, że to wyliczenie nie jest dokładne. Będzie znane na koniec roku. 
Wzięło się stąd, że nie ma dyrektora, 1 pracownica jest urlopie macierzyńskim. Jeżeli jest 
konieczne to zdjąć te pieniądze, ale może okazać się, że jakaś kwota zabraknie. W kwietniu, 



 14

kiedy dyrektor przejmował biblioteki, pewne wydatki w planach nie były przewidziane. Mówił 
o konieczności zakupu 2 komputerów dla prowadzenia ewidencji księgozbioru. Nie 
przewidziano również pewnych odpraw. Te oszczędności wynikają bezpośrednio płac. W 
ciągu 2 lat na instytucje kultury jest o 1/3 mniej środków. Nie wiem, czy wszystkie jednostki 
dotknęło cięcie budżetu o 1/3. Korzystając z okazji podziękował za pomoc i zaangażowanie 
przy organizacji dożynek. Odczuło się brak konserwatora w szkole. Były problemy z prądem. 
 
Przewodniczący zapytał, czy te 20.000 zł można zdjąć z bibliotek. 
 
Dyrektor odpowiedział, że decyzja należy do Rady. Trudno ocenić, czy te pieniądze nie będą 
potrzebne, bo do końca nie wiadomo jakie będą koszty. 
 
Radna Mirosława Granica wyraziła nadzieję, że uda się pozyskać środki na remont biblioteki 
w Jamielnik, sufit w każdej chwili może oberwać się.  Odniosła się do organizacji dożynek, o 
czym mówił Dyrektor GCK i zmniejszonych etatów pracowników obsługi, dotyczy to 
wszystkich szkół nie tylko Jamielnika. Pracy mają tyle samo lub więcej, etaty zmniejszone i 
od najniższego wynagrodzenia. Dlatego ludzie odchodzą. Zapytała, czy Pan Dyrektor GCK w 
związku ze zwiększonymi obowiązkami otrzymał podwyżkę pensji. 
 
Dyrektor odpowiedział, że nie, ale nie chodzi o pieniądze, tylko o czas. Na pewno jedna i 
druga jednostka muszą tracić, bo poświęcając czas jednej, traci druga. Wspomniał, że 
księgowa z biblioteki jest zatrudniona tylko do końca września. 
 
Przewodniczący zwrócił uwagę, że ta kwestia dotyczy funkcjonowania i można ją omówić na 
Komisji. Zapytał czy zmniejszenie o 20.000 zł jest uzgodnione. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że propozycja zdjęcia tej kwoty została przedstawiona na piśmie do 
Wójta i Sekretarza. Poinformowała, że jeżeli będzie potrzeba do końca roku na pewno będzie 
możliwość zwiększenia środków. Jeżeli teraz  Rada zdecyduje z tego zmniejszenie, to cały 
budżet trzeba ponownie poprawić.   
 
Wójt stwierdził, że jest zaskoczony wypowiedzią Pana Dyrektora Andrzejewskiego i zmianą 
stanowiska, które prezentuje. Wspólnie po analizie zdecydowaliśmy o połączeniu instytucji 
kultury, Gminnego Centrum Kultury i Gminnej Biblioteki Publicznej. Wtedy Pan Dyrektor 
Andrzejewski nie wspomniał, że jedna i druga instytucja będzie na tym tracić. Dzisiaj mówi, 
że będą tracić. Będzie 1 osoba zarządzała tymi instytucjami, również będzie 1 księgowa. 
Wójt uzgodnił z Panem Dyrektorem, że księgowość będzie obsługiwać księgowa z GCK. 
Dzisiaj jest zatrudniona 1 osoba w bibliotece na zlecenie. Te decyzje zostały podjęte dla 
uzyskania oszczędności na etacie dyrektora i 1 pracownica odeszła na urlop macierzyński. 
Zatrudniona została 1 osoba w ramach prac interwencyjnych. Te oszczędności zostały 
wyliczone przez Pana Dyrektora i przedłożył Pani Sekretarz. Wydatki nieplanowane mogą 
pojawić się jak w każdej dziedzinie i będą uwzględnione. 
 
Przewodniczący stwierdził, że niepotrzebnie wywiązała się ta dyskusja, po moim zapytaniu 
skąd wzięły się oszczędności w kwocie 20.000 zł. Usłyszałem, że to są jakieś chwilowe 
oszczędności, może okazać się, że będą inne. Pani Skarbnik odpowiedziała, że jeżeli będzie 
trzeba, to dotacja będzie zwiększona. Ta odpowiedź mnie zadowalała. Dalsza dyskusja jest 
zbędna. 
 
Dyrektor Andrzejewski wyjaśnił, że jest okres zmian w tych instytucjach. Z pewnymi 
sprawami  trzeba zapoznać się, jest czynnik materialny, ludzki i organizacyjny. Trzeba 
pilnować jednej i drugiej. Nie możemy sobie pozwolić na swobodne działanie, a na porządną 
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administrację. Na pewno po przejściu tych zmian, jako jedna instytucja będzie dobrze 
działać.  
 
Przewodniczący poprosił o kontynuowanie omawiania zmian w budżecie.  
 
W załączniku nr 4 wykazano zwiększone wydatki na budowę wodociągu i kanalizacji.  
W załączniku nr 5 wykazano zmiany w dotacji dla powiatu.  
W załączniku nr 6 – zmniejszenie dotacji dla Gminnej Biblioteki i zwiększenie dla Gminnego 
Centrum Kultury. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski wnioskował o wcześniejsze dostarczanie projektów uchwał 
dotyczących zmiany budżetu, łącznie z zawiadomieniem, a nie przed Sesją. Jak ta sytuacja 
ma się do zmian w Statucie, który mówi o dostarczaniu wszystkich materiałów na 7 dni przed 
Sesją. Te zmiany dzisiaj będą uchwalane w pkt 19.  
 
Skarbnik wyjaśniła, że zmiany w budżecie dokonywane są do ostatniej chwili przed Sesją i to 
powoduje, że wcześniej dostarczone uchwały będą nieaktualne i przed Sesją trzeba będzie 
wydrukować nowe.  
 
Przewodniczący odpowiedział, że może nie podpisywać zawiadomień jeżeli nie będzie 
uchwał budżetowych.  Wiadomo, że ich nie otrzymam, albo będą w ostatniej chwili 
zmienione. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski w tej sytuacji będziemy głosować nad czymś, co w ogólne nie 
będzie funkcjonowało. W poprzednich latach te projekty radni otrzymywali szybciej. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że myślała, iż przed Sesją, Komisje będą omawiały zmiany budżetu.  
 
Przewodniczący odpowiedział, że nie ma znaczenia czy dzień przed Sesją, czy w dniu Sesji.  
Kwestią jest czy otrzymamy tydzień przed Sesją, a i tak będzie zmienione.  
 
Radny Przemysław Kotewicz stwierdził, że w tej sytuacji będą dwa razy drukowane. 
 
Radny Zbigniew Wiśniewski stwierdził, że nie ma przeszkód, aby kurier dzień przed Sesją 
dostarczył projekty. 
 
Wójt odpowiedział, że będziemy starali się wywiązywać z zapisów, które proponujemy w 
Statucie, aby na 7 dni przed terminem Sesji radni otrzymali komplet dokumentacji, łącznie ze 
zmianami do budżetu. Trzeba liczyć się z tym, że w międzyczasie będą kolejne zmiany, ale 
wtedy Skarbnik poinformuje. Radnym, którzy dysponują pocztą elektroniczną otrzymają 
mailem.  
 
Radna Mirosława Granica zapytała z czego wynikają oszczędności w stołówkach szkolnych 
skoro zwiększyła się liczba dzieci korzystających z obiadów. Na jakich wynagrodzeniach 
udało się zaoszczędzić, skoro pracownicy otrzymują najniższe wynagrodzenie i więcej pracy.  
 
Wójt odpowiedział, że nie posiada informacji od Dyrektora, aby wynagrodzenia były 
obniżone.  
 
Pani Ewa Wejner – księgowa w Gminnym Zespole Oświaty odpowiedziała, że oszczędności 
powstały wskutek zwolnienia lekarskiego pracownika. 
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Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały.  
 
Rada Gminy w głosowaniu, 11 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i przy 1 
głosie wstrzymuj ącym si ę, podj ęła uchwał ę w Nr XXXIX/235/2013 zmieniaj ącą uchwał ę 
nr XXIX/173/2012 z dnia 28 grudnia 2012r. w sprawie  uchwalenia bud żetu Gminy Nowe 
Miasto Lubawskie na 2013r.    
Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
W głosowaniu brało udział 12 radnych. 
 
Ad 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/232/2013 z dnia 7 sierpnia 2013 r. w 
sprawie emisji obligacji Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz  określenia zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że zmiana następuje na wniosek banku. Odczytała treść zmiany jak w 
projekcie uchwały. 
 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XXXIX/236/2013 w 
sprawie zmiany uchwały nr XXXVIII/232/2013 z dnia 7  sierpnia 2013 r. w sprawie emisji 
obligacji Gminy Nowe Miasto Lubawskie oraz  okre ślenia zasad ich zbywania, 
nabywania i wykupu. 
Uchwała stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 
W głosowaniu brało udział 13 radnych. 
 
Ad  10 
Podjęcie uchwały w sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim zadania 
polegającego na kontynuacji przebudowy drogi powiatowej  Nr 1333N  gr. pow. (Iława) – 
Radomno – Nowe Miasto Lubawskie. 
 
Wójt proponował, aby dofinansowanie wynosiło 400.000 zł.  
 
Wicestarosta podziękował za dotychczasową współpracę. Przyjęty model realizacji 
wspólnych zadań gminnych czy powiatowych przynosi efekty. Poinformował o natężeniu 
ruchu na tej drodze. W roku 2007 przejeżdżało na dobę 588 pojazdów, a w roku 2011 ta ilość 
wynosiła 944 pojazdy, natomiast w lipcu 2013 roku było to prawie 2.000 pojazdów, we 
wrześniu było to prawie 3.000 pojazdów na dobę. To pokazuje skalę problemu i to, że 
inwestycja ta jest niezmiernie ważna i istotna dla wszystkich mieszkańców Gminy i powiatu. 
Stąd też wspólne działania, aby tę inwestycję realizować w przyszłym roku. Prosił o przyjęcie 
w uchwale kwoty 400.000 zł. Ta kwota pozwoli przekonać radnych powiatu, aby wniosek 
złożyć na przyszły rok. Bez tej pomocy bardzo trudno przekonać radnych do podjęcia się 
realizacji inwestycji. Wójt Gminy Kurzętnik do każdej inwestycji deklaruje pomoc w wysokości 
50% i dwie inwestycje realizowane są na terenie tej Gminy. W Gminie Grodziczno, na 
300.000 zł wkładu własnego, Wójt dofinansowuje 250.000 zł. Fakt wysokiego udziału innych 
gmin w realizacji budowy dróg powoduje, że bez tego udziału trudno przekonać radnych 
powiatu.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XXXIX/237/2013 w 
sprawie wspólnej realizacji z Powiatem Nowomiejskim  zadania polegaj ącego na 
kontynuacji przebudowy drogi powiatowej  Nr 1333N  gr. pow. (Iława) – Radomno – 
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Nowe Miasto Lubawskie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 
 
Radny Przemysław Kotewicz jako mieszkaniec tej wsi podziękował za podjęcie uchwały. 
Wnioskował, aby mimo pisma, że droga ta nie stanowi objazdu dla remontowanej drogi 
Sampława-Iława, wysłać ponownie wniosek i udokumentować zwiększeniem natężenia ruchu 
w oparciu o przeprowadzone badania. W sytuacji negatywnej odpowiedzi wprowadzić 
ograniczenie tonażu na tej drodze.  
 
Radny Wacław Jabłoński poinformował, że w Kurierze Iławskim ukazał się artykuł, w którym 
podano informację, że do Nowego Miasta można dojechać przez Radomno omijając budowę 
drogi Iława – Sampława. Wniosek jest jednoznaczny, że to jest objazd. Nie może być tak, że 
jak jest ruch wahadłowy na drodze i jest nie zamknięta, to nie wypłacą odszkodowania.  
 
Radny Przemysław Kotewicz poinformował, że obecnie inwestorem tej drogi jest Zarząd 
Dróg Wojewódzkich i z pewnością łatwiej będzie łatwiej pertraktować.  
 
Ad  11 
Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr XXXVI/221/2013 w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej dla Powiatu Nowomiejskiego z przeznaczeniem na realizację zadań w 2013 roku. 
 
Skarbnik wyjaśniła, że wielkość dotacji pozostaje ta sama, zmianie ulega kwota wydatków 
majątkowych i bieżących. 
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XXXIX/238/2013 
zmieniaj ącej uchwał ę Nr XXXVI/221/2013 w sprawie udzielenia pomocy fina nsowej dla 
Powiatu Nowomiejskiego z przeznaczeniem na realizac ję zadań w 2013 roku. 
Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 
 
 
Ad 12 
Podjęcie uchwały w sprawie określenia zasad udzielania dotacji celowej, trybu postępowania 
o udzielenie dotacji z budżetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie spółkom 
wodnym i sposobu jej rozliczania. 
 
Przewodniczący stwierdził, że obszerna dyskusja odbyła się na posiedzeniu wspólnym 
Komisji, swoje zdanie również wyraził w tej sprawie. Zapytał, czy są jeszcze pytania. 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, 9 głosami „za”, nie było g łosów przeciwnych oraz przy 4 
głosach wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę w Nr XXXIX/239/2013 w sprawie 
okre ślenia zasad udzielania dotacji celowej, trybu post ępowania o udzielenie dotacji z 
bud żetu Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie spó łkom wodnym i sposobu 
jej rozliczania. 
Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 
 
 
Ad 13 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia do realizacji przedsięwzięcia pod nazwą „Budowa sieci 
kanalizacji sanitarnej wraz z budową odcinka sieci wodociągowej we wsi Pacółtowo” oraz 
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upoważnienia do złożenia wniosku o dofinansowanie z Programu Operacyjnego 
Infrastruktura i Środowisko. 
 
Kierownik Stanisław Bielecki wyjaśnił, że uchwała jest konieczna w celu aplikowania o środki. 
Obecnie można uzyskać dofinansowanie na poziomie 85%. Wkład własny Gminy w roku 
2014 wynosić będzie 334.000 zł, w roku 2015 - 769.000 zł. Dokumentacja jest opracowana, 
w przygotowaniu jest wniosek aplikacyjny. Poinformował jak będzie przebiegała realizacja 
inwestycji.  
 
Pytań nie zgłoszono. 
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę w Nr XXXIX/240/2013 w 
sprawie przyj ęcia do realizacji przedsi ęwzięcia pod nazw ą „Budowa sieci kanalizacji 
sanitarnej wraz z budow ą odcinka sieci wodoci ągowej we wsi Pacółtowo” oraz 
upowa żnienia do zło żenia wniosku o dofinansowanie z Programu Operacyjne go 
Infrastruktura i Środowisko. 
Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 
 
 
Ad 14 
Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Gminnego Zespołu Oświaty Nowe Miasto Lubawskie 
z/s w Mszanowie. 
Sprawa była omawiana na posiedzeniu Komisji, Przewodniczący Rady zapytał, czy są 
pytania. 
 
Radna Mirosława Granica, w nawiązaniu do uzasadnienia uchwały, zapytała czy do tej pory 
przepływ informacji pomiędzy szkołami, a Urzędem był niewłaściwy. Skoro w uzasadnieniu 
pisze się, że przejęcie zadań przez Urząd usprawni przepływ informacji i możliwość 
szybkiego jej pozyskiwania.  
 
Wójt odpowiedział, że jest to nadinterpretacja. Chodzi o to, że zmienia się struktura, nie 
będzie jednostki pośredniczącej. To skrócenie procesu decyzyjnego.  
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, 11 głosami „za”, nie było głosów przeciwnych i przy 2 
głosach wstrzymuj ących si ę, podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/241/2013 w sprawie likwidacji 
Gminnego Zespołu O światy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie. 
Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
Ad 15 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie włączenia Publicznego Przedszkola 
w Bratianie w Zespół Szkół im. Rodu Działyńskich w Bratianie, 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że w poprzedniej uchwale w obwodach szkolnych pominięto 
wieś Pacółtowo. 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/242/2013 w 
sprawie zmiany uchwały w sprawie wł ączenia Publicznego Przedszkola w Bratianie w 
Zespół Szkół im. Rodu Działy ńskich w Bratianie, 
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Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 
 
Ad 16 
Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 
zagospodarowania przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym 
Bratian. 
Kierownik Stanisław Bielecki wyjaśnił, że działka jest własnością prywatną, położona przy ul. 
Długiej. Przeznaczona ma być pod zabudowę mieszkaniową.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/243/2013 w 
sprawie przyst ąpienia do sporz ądzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego Gminy Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
 
Ad 17 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Bratian. 
 
Kierownik Stanisław Bielecki wyjaśnił, że plan dotyczy gruntów o pow. 6,35 ha należących do 
HUMDREX-u. Przewiduje się działki pod budownictwo jednorodzinne, działkę pod 
budownictwo wielorodzinne i tereny zabudowy usługowej.  
 
Pytań nie zgłoszono.  
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu, jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/244/2013 w 
sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowan ia przestrzennego Gminy 
Nowe Miasto Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Bratian. 
Uchwała stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 
 
 
Ad 18 
Podjęcie uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
gminy Nowe Miasto Lubawskie w obrębie geodezyjnym Gwiździny. 

Kierownik Wyjaśnił, że uchwała dotyczy miejscowego planu w Gwiździnach obejmującego 
teren obecnego cmentarza. 

Radni w glosowaniu jednomyślnie ustalili opłatę, o której mowa w § 14 uchwały w wysokości 
5%. 

Pytań nie zgłoszono.  

Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/245/2013 w 
sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrz ennego Gminy Nowe Miasto 
Lubawskie w obr ębie geodezyjnym Gwi ździny. 
Uchwała stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 
 
Ad 19 
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Podjęcie uchwały o zmianie Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie.  
Zmiany omówiła Sekretarz Gminy jak w projekcie uchwały, nawiązując do poprzedniego 
brzmienia określonych zapisów. 
 
Przewodniczący zapytał, czy nie należałoby dopisać w jakich sytuacjach można zastosować 
głosowanie imienne. 
 
Sekretarz odpowiedziała, że ustawa o samorządzie gminnym w art. 28b określa w jakich 
sytuacjach stosuje się ten rodzaj głosowania i można dopisać, ale jeżeli ustawodawca zmieni 
ten punkt, to Statut Gminy też trzeba będzie zmienić. Zwróciła uwagę na § 45 Statutu 
dotyczący jednostek organizacyjnych, w którym wykreślono Gospodarstwo Pomocnicze, a 
wpisano Zakład Usług Komunalnych. Poinformowała, że z końcem roku ten paragraf będzie 
zmieniany ze względu na Gminna Biblioteką oraz Gminny Zespół Oświaty.  
Pytań nie zgłoszono. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 

Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/246/2013 w 
sprawie zmiany Statutu Gminy Nowe Miasto Lubawskie 
Uchwała stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
 
Ad  20 
Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia woli przystąpienia do opracowania i wdrażania planu 
gospodarki niskoemisyjnej. 
 
Kierownik Stanisław Bielecki wyjaśnił, że posiadanie przez Gminę takiego planu będzie  
wymagane w sytuacji aplikowania o środki z Unii Europejskiej  w latach 2014-2020.  
Poinformował, że koszt opracowania planu będzie wynosić około 40.000 - 50.000 zł łącznie z 
audytem energetycznym poszczególnych budynków i oświetlenia.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał jak długo ważny jest audyt. 
 
Pan Bielecki odpowiedział, że audyt ważne jest do czasu zmian w strukturze obiektu.   
 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/247/2013 w 
sprawie wyra żenia woli przyst ąpienia do opracowania i wdra żania planu gospodarki 
niskoemisyjnej. 
Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 
 
 
Ad 21 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr III/8/10 z dnia 29 grudnia 2010r. w sprawie 
wyznaczenia przedstawicieli do Związku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste 
Środowisko”. 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że zmiana przedstawiciela wynika stąd, że obecnie sprawami 
ochrony środowiska zajmuje się Pani Marta Kowalska. 
Przewodniczący odczytał projekt uchwały. 
Rada Gminy w głosowaniu jednomy ślnie podj ęła uchwał ę Nr XXXIX/248/2013 w 
sprawie zmiany uchwały Nr III/8/10 z dnia 29 grudni a 2010r. w sprawie wyznaczenia 
przedstawicieli do Zwi ązku Gmin Regionu Ostródzko-Iławskiego „Czyste Środowisko”. 
Uchwała stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Ad 22  
Odpowiedzi na zapytania i wnioski. 
 
Dyrektor Krystyna Danielewska wyjaśniła, że trudno jest pogodzić się decyzją o likwidacji 
Gminnego Zespołu Oświaty. Zawsze starała się pracować jak najlepiej. Była łącznikiem 
między szkołami, a Gminą. Wyraziła zadowolenie, że wszyscy pracownicy Zespołu zostaną 
wykorzystani w zasobach Gminy. Podziękowała za dotychczasową współpracę, chociaż 
pracować będzie do końca grudnia.  
 
Odpowiedzi na zapytania i wnioski udzielił Pan Wójt 
- radny Kotewicz pytał czy nastąpił wzrost kosztów budowy sieci wodociągowej w 
Gwiździnach. Wójt odpowiedział, że wzrost kosztów nie nastąpił. W sprawozdaniu podał 
koszt budowy i całkowity koszt inwestycji, który jest wyższy o 20.000 zł. W całkowitym 
koszcie inwestycji należy także uwzględnić koszt opracowania dokumentacji technicznej, 
aktualizację kosztorysu oraz nadzór inwestorski, co w sumie dało to kwotę 20.000 zł.  
- radny pytał także o zwrot podatku VAT, Wójt odpowiedział, że ogłoszone zostało 
postępowanie przetargowe na wybór podmiotu. Zostało rozstrzygnięte. Podmiot, który złożył 
najkorzystniejszą ofertę nie przystąpił do podpisania umowy. Wybrano drugą 
najkorzystniejszą ofertę. Prace formalne zostały zakończone. O szczegółowe informacje 
poprosił Panią Sekretarz. 
Pani Sekretarz poinformowała, że druga oferta była tańsza dlatego, że punktowana była nie 
tylko cena, ale również doświadczenie. Najkorzystniejsza nie tylko pod względem cenowym 
była oferta firmy, która wycofała się, druga oferta była tańsza. Zgodnie z umową zawartą 26 
lipca firma ma 90 dni od podpisania umowy ma przedstawić raport, gdzie widzi możliwość 
oszczędności, gdzie jakie kwoty można odzyskać. Prace zostały rozpoczęte.  
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał kto będzie decydował jakie to będą inwestycje. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że decyzję podejmie Wójt. 
 
Przewodniczący zapytał, czy firma ma udział procentowy w odzyskanych pieniądzach i czy to 
jest jedyna zapłata. 
 
Pani Sekretarz odpowiedziała, że udział procentowy jest jedyną zapłatą i wynosi niecałe 6%. 
 
Pani radna Mirosława Granica zadała kilka pytań odnoszących się do sprawozdania. W 
sprawie spotkania dotyczącego energetyki wiatrowej Wójt odpowiedział, że spotkanie odbyło 
się k/Olsztyna. Organizatorem było Stowarzyszenie Energetyki Wiatrowej, które jako 
pierwsze zaniepokoiło się działaniami Urzędu Marszałkowskiego, który opracował dokument 
w tej sprawie i może spowodować, że te inwestycje będą utrudnione. Urząd Marszałkowski 
tłumaczy, że ten dokument nie jest wiążący dla samorządów. 
 
Radny Przemysław Kotewicz zapytał, czy na konferencji mówiło się o odblokowaniu środków 
na realizację tych inwestycji.  
 
Wójt odpowiedział, że tematyka finansowania nie była poruszona.  
Pani radna pytała również o spółdzielnię socjalną,  gdzie ma powstać. Wójt odpowiedział, że  
Odbył spotkanie z byłą pracownicą GOPS-u, która planuje założenie takiej spółdzielni, która 
prowadzić będzie rodzinny dom pomocy społecznej w Mszanowie. 
Kolejne zapytanie dotyczyło działek, która Gmina sprzedała w Gryźlinach. O udzielenie 
odpowiedzi Wójt poprosił Pana Marka Arentowicza.  
Pan Arentowicz poinformował, że sprzedane zostały 4 działki budowlane w Gryźlinach, za 
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kwotę 79.020 zł. Działki znajdują się pomiędzy kościołem, a pomnikiem.  
 
Kolejne zapytanie dotyczyło sprzedaży nakładów domku w Partęczynach. 
Pan Arentowicz odpowiedział, że domek został wyceniony na 29.100 zł, w I przetargu nie 
była zainteresowania, w II przetargu wartość została obniżona o 20%. Ostatecznie domek 
został sprzedany za kwotę 23.540 zł.  
 
W sprawie terminu rozpoczęcia  remontów na placach zabaw, na prośbę Pana Wójta  
odpowiedzi udzielił Pan Kierownik Stanisław Bielecki.  
 
Pan Bielecki odpowiedział, że do remontu zostały zlecone 3 place zabaw w Pacółtowie, 
Jamielniku i Bratianie. Prace mają być wykonane do końca października. 
 
Radny Wiśniewski wnioskował o wystosowanie pisma do Zarządu Powiatu Iławskiego o 
naprawę zjazdu – wycięcie krzaków, drogi w Pustkach. Wójt odpowiedział, że takie pismo 
zostanie wystosowane. 
 
Pani radna Bożena Hoppe nawiązała do potrzeby zabezpieczenia środków na remonty 
placów zabaw w budżecie każdego roku. Wójt odpowiedział, że zgadza się z radną, ale 
pamiętać należy, że do dyspozycji są środki z funduszu sołeckiego.  Koszty zostały 
przekazane radom sołeckim i w większości środki te zostały zabezpieczone w ramach 
funduszu sołeckiego. 
Kolejne zapytanie radnej dotyczyło ulg dla rodzin wieloosobowych z tytułu opłat za odbiór 
odpadów. Spora grupa wójtów i burmistrzów, Wójt również jest w tej grupie, domaga się tych 
rozwiązań w Związku, ale Związek odpowiada, że potrzebują analizy kosztów za jeden 
kwartał. Jest wola wprowadzenia takiej ulgi. Wójt poinformował, że od 1 października będzie 
możliwość dokonywania opłat za odbiór śmieci nieodpłatnie w Banku Spółdzielczym i jego 
filiach. 
 
Radny Stefan Ławicki poinformował, że siatka ogrodzeniowa na placu zabaw w Bratianie nie 
spełnia swojej roli. Siatka umieszczona jest nad ziemią nawet 30 cm. 
 
Pan Bielecki odpowiedział, że sąsiadująca ulica Sportowa będzie przebudowywana przy 
okazji budowy drogi Bratian – Kaczek i zostanie podniesiona.  
 
Radna Mirosława Granica zapytała, czy jest możliwość przymocowania na stałe luster na 
drodze tak, żeby nie można było odwrócić. 
 
Kierownik Bielecki odpowiedział, że nie ma można tak przymocować lustra.  
 
Sołtys Anna Dymowska wnioskowała o wycięcie zakrzaczeń przy  wyjeździe z ul. Lipowej na 
drogę powiatową w kierunku Wonny. Jest ograniczona widoczność. 
 
Ad 23  
W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady Gminy Roman Biegajski 
zamknął obrady XXXIX Sesji Rady Gminy Nowe Miasto Lubawskie z/s w Mszanowie.   
 

Sekretarz obrad                                                        Przewodniczący Rady Gminy 

Zbigniew Wiśniewski                                          Roman Biegajski   
  


